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FORVALTINGSREFORMEN  — HØRINGSNOTATER OM LOVFORSLAG

Vi viser til Samferdselsdepartementets brev av 16.1.2009, vedrørende høringsnotater om lovforslag
i forbindelse med gjennomføring av forvaltningsreformen.

Telenor fremkommer ikke på listen over inviterte høringsinstanser. Ettersom reformen innebærer en
relativt omfattende omklassifisering av vegklasser, samt delegering av ansvar til fylkeskommunene
og i noen tilfeller også til kommunenivå, vil Telenor og andre ledningseiere som nytter vegarealet
som fremføringskorridor for sin infrastruktur, bli berørt av hvordan reformen gjennomføres.

Bruk av vegarealet for legging av kabler for elektronisk kommunikasjon har vært - og er fortsatt -
viktig for utbredelsen av effektive kommunikasjonsløsninger, til beste for brukerne og samfunnet
som helhet.

Telenor har i dag opp mot 100 000 km kabel nedgravd langs offentlig veg over hele landet. I tillegg
kommer et betydelig antall km luftkabler etablert i stolperekker, også anlagt på areal som forvaltes
av vegmyndigheter på ulike nivå i forvaltningshierarkiet. Vi kan vanskelig forstå det annerledes enn
at den til dels omfattende reformen det her legges opp til, med tilhørende delegering av myndighet,
vil få konsekvenser for Telenor og andre som har lignende interesser i vegareal som omfattes av
reformen. Vi stiller oss derfor undrende til at denne kategorien interessenter ikke er invitert til å
delta i høringen. Telenor har imidlertid blitt oppmerksom på den høringsprosessen som nå pågår, og
benytter derfor anledningen til å påpeke en del sider ved reformen som etter vår oppfatning ikke har
fått nødvendig oppmerksomhet i det foreliggende saksunderlag.

Vi oppfatter det slik at forvaltningsreformen innebærer en vesentlig omfordeling av ansvar for det
offentlige vegnettet i Norge, der vesentlige deler av dagens riksveger blir omklassifisert til
fylkesveger og noen til kommunal veg. Det vil også, etter det vi forstår, bli et visst opptak av
fylkesveger, kommunale og private veger til riksveger. Alle veger i Oslo, unntatt "stamvegene"
overføres til Oslo kommune. Vi forstår det slik at fylkeskommunene og Oslo kommune overtar
ansvaret med den standard de har og tilhørende rettigheter og forpliktelser på overtakelses-
tidspunktet. Tilsvarende gjelder for de vegstrekningene som oppgraderes til riksveg.
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Forvaltningsmyndigheten vil ved omklassifisering for det alt vesentlige av vegnettet i Norge bli
delegert til fylker og kommuner. Klageinstansen blir overordnet forvaltningsorgan i forhold til det
forvaltningsorgan som har fattet vedtak.

Vi forstår det slik at departementets og vegdirektørens instruksjonsadgang overfor Statens vegvesen
for de deler av vegnettet som overføres fylkeskommunene etter reformen vil falle bort.

Det fremkommer i høringsnotatene at det legges opp til at det kan bli aktuelt å gi  enkelte nasjonale
foringer  for å sikre god standard, et akseptabelt nivå på veginvesteringene og fullgod
trafikksikkerhetspolitikk. Omfang og innhold i nasjonale føringer knyttet til standard,
trafikksikkerhet med mer på det samlede fylkesvegnettet etter reformen har trådt i kraft, må
vurderes ut fra trafikantenes og næringslivets behov, samt nasjonale mål og planer. Videre vil
omfang og innhold i føringene måtte veies opp mot hensynet til fylkeskommunal, i Oslo kommunal,
handlefrihet.

Forholdet til veglovens § 32, og de problemstillinger som denne reiser, er, så vidt vi kan se, ikke
drøftet i høringsnotatene. Vi er derfor usikre på hvilken konsekvens delegering av myndighet som
skissert i høringsnotatene, vil få for ledningseieme. Vi registrerer imidlertid en økende tendens til at
det etableres lokale retningslinjer og praksis av en slik art for legging av ledninger, kabler og annen
infrastruktur i vegarealet, at denne typen infrastruktur nærmest må anses som uønsket. Dette er etter
vår oppfatning en urovekkende utvikling, og innebærer i praksis at vedlikehold av eksisterende
infrastruktur samt utbygging fibemett blir motarbeidet av vegmyndighetene. Vi opplever denne
utviklingen også innenfor dagens organisasjonsstruktur av vegnettet i Norge.

Telenor har dermed god grunn til bekymring for at en ytterligere delegering av ansvar og myndighet
etter § 32 vil forsterke denne utviklingen, og den påkaller etter vår oppfatning et klart behov for et
sentralt fastsatt regelverk under § 32 som må gjelde uavhengig av hvem som forvalter vegarealet.
For ordens skyld viser vi til vår høringsuttalelse til den bebudede vegforskriften med tilhørende
retningslinjer som var på høring vinteren 2008. Vi viser også til rapporten "I vegen for hverandre",
som bransjen selv fikk utarbeidet og som blant annet etterlyser et sentralt fastsatt regelverk på
området for å sikre samfunnsoptimale løsninger og som tar hensyn til rimelig balanse mellom
rettigheter og plikter mellom partene. Vi viser også til vårt forslag til alternative tekniske krav som
ble oversendt Vegdirektoratet med kopi til Samferdselsdepartementet 17.12.2008.

Vi konstaterer at det foreslås å øke byggegrensene fra 15 til 50 meter langs fylkesveger. Vi tar som
gitt at dette ikke får noen praktisk konsekvens for ledningseierne, idet byggegrensen, slik vi
oppfatter det, ikke berører den type infrastruktur. Byggegrensen for ledninger m.v. reguleres av §
32.

Det er i høringsnotatet listet opp flere områder som det kan være aktuelle for nasjonale føringer.
Forhold som knytter seg til veglovens § 32, er ikke omtalt i den sammenheng. Det er også uklart for
oss hva departementet legger i begrepet nasjonale føringer. For oss fremstår dette begrepet som
relativt løst i formen, og det uttrykker mer en form for anbefaling eller ramme, som lokale
vegmyndigheter eventuelt følger opp med lokale retningslinjer. En slik form for regulering av
forhold som faller inn under § 32, vil etter vår oppfatning ikke tilfredsstille krav til nødvendig
forutsigbarhet for ledningseierne. Det vil også føre til ulik praksis med hensyn til krav og plikter i
ulike deler av landet, en utvikling som neppe kan forsvares ut fra vegfaglig ståsted. Vi minner om at
infrastruktur til blant annet kraft og ekomformål ansees som samfunnskritisk, en omstendighet som
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underbygger behovet for stabile og forutsigbare rammevilkår, også når det gjelder fremføring i
vegareal som "eies"/forvaltes på ulike nivå innenfor det offentlige.

Klageretten etter nasjonal forskrift bør adresseres til sentrale vegmyndigheter for å sikre enhetlig
praktisering av regelverket

Telenor vil avslutningsvis bemerke at vi stiller oss kritisk til den prosess Samferdselsdepartementet
her har lagt opp til. Den omstendighet at en rekke sentrale interessenter som etter vår oppfatning vil
bli berørt av refonnen, ikke er invitert med i høringsprosessen, gjør at vi stiller spørsmål ved om
ikke dette nødvendiggjør en forlengelse av høringsfristen, samtidig som disse inviteres til å gi sin
uttalelse.

Med hilsen
Telenor ASA

L

Pål Wien Espe
Juridisk direktør
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